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Zaříkávání značek
Strategie a kreativa
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„Zaříkávač koní je osoba se schopností porozumět 

a komunikovat s koňmi, který dokáže uklidnit 

a naučit spolupracovat nervózní nebo problematické koně. 

Používá jemné a trpělivé metody založené na hlubokém 

porozumění koňské psychologie a přirozeného chování.„
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Maskotů není nikdy dost J
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Značka balících strojů co patří 
mezi top 5 na světě
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S tradičním zeleným čajem z Japonska 
až ke 100mio obratům
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Volnočasový farmář

Chovatel australáků a irských cobů

Pan Domácí na Bělidle 43
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Selský rozum
„Selský rozum je praktické, intuitivní a často neformální uvažování založené na každodenní 

zkušenosti a zdravém úsudku. Tento pojem označuje schopnost řešit problémy a 
rozhodovat se jednoduše a logicky, bez potřeby složitých teorií nebo odborných znalostí.“
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Co je pro mě  
značka
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Slaďme si „mířidla“

• Je to vše co jako firma děláte, bez ohledu na to zda se vám to 
líbí nebo ne

• Značka je primárně „result“ o vašich službách a produktu

• Chci to řídit nebo to chci nechat v rukou trhu a zákazníků
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K čemu je značka dobrá?

• Síla značky spočívá v její schopnosti ovlivnit budoucí 
chování a volbu nových zákazníků v mé kategorii v můj 
prospěch

• K tomu nastavuji své akční standardy
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Co je pro mě  
brandová 
reklama



Brandová reklama je z pohledu brandingu 
vše co jako značka komunikujete

• Je to každá reklama, která je schopné nést můj branding

• I performance a taktická komunikace tedy buduje mou značku

• Vyjasněte si k jakým cílům slouží jednotlivé kanály, co doručují a 
jakou aktivitu stimulují, vždy ať nese vaš branding a tím značku
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S „brandovou“ 
reklamou 
začněte hned!
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S brandovým 
kanálem
začněte hned 
jak na to 
budete mít!
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Tohle nechcete slyšet!
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Byznys model je často hlavní problém, 
proč nemáte na to budovat značku

• Zamyslete se jakou marži potřebujete, aby pro vás bylo 
udržitelné budovat značku a dávalo to smysl

• Pokud můžete, tak upravte svůj obchodní model a snažte se 
operovat s větší marží
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Pokud už to fakt jinak nejde...

• Využívejte kreativity a snažte se maximálně poutat pozornost

• Využívejte low-cost strategii a taktiky (content marketing, e-mail 
marketing nebo zapojení zákazníků na sociálních médiích)

• Investujte do zákaznické zkušenosti
• Budujte komunitu kolem značky

• Zaměřte se na "hero" produkty, které vynikají a mohou být 
hlavním tahounem značky

19Marek Říha (@riehelen)



Komunita jako základ ...
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Komunita jako základ, ale ...
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Pilíře značky



Hlavní výhody 
online nakupování
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Čas a peníze

Vysoká kvalita online nakupování

Úspora času + pohodlí a flexibilita
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Co víme o českém 
online spotřebiteli
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(Špičkový) produkt  / služba je základ!

• Snažte se mít co nejlepší produkt nebo službu, pokud to mít 
nebudete, nemáte se krom ceny o co opřít

• Jde to i s průměrným produktem, ale o to více se musíte 
snažit v oblastech jako je kreativa, PR nebo cena

• Vytvořte si vlastní pilíře značky jako základ positioningu a 
následně komunikace
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Co je váš 
produkt?



Dvojí účel
“Dvoj účelová komunikace („double duty“) je strategie, kdy jeden komunikační prostředek 

plní dva různé účely najednou. To znamená, že například jedna marketingová kampaň 
může současně zvyšovat povědomí o značce a zároveň generovat přímé prodeje. 
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Značkový žebřík můj věčný pomocník 
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Zákaznický insight / potřeba

RTB

Funkční benefit

Emocionální benefit

Účel vaší značky Účel vaší značky na tomto světě a způsob jakým zlepšujeme život 
spotřebitelů a jak „odpovídáme“ na jejich potřeby.

Jak se díky vaší značce lidé cítí, když jsou s vámi v kontaktu, co 
chcete, aby si z interakce s vámi odnesli.

Jaký reálná přínos vaše značka má, když využiji její službu.

Proč by měl zákazník vaší značce věřit? Co dělá naše tvrzení a sliby 
důvěryhodnými?

Obsahuje hlubokou lidskou pravdu, kterou jsme objevili a která nám 
otevírá relevantní příležitost. 

Od potřeby zákazníka 
až k účelu značky
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Perfekcionismus není cesta 

• Neupínejte se na „krásnou“ identitu

• Buďte hlavně rozpoznatelní, odlišní a zapamatovatelní

• Jděte primárně po účelu, dopadu a byznysové efektivitě

• Konzistence a disciplína je král!
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Hlavně 
vyběhněte!

Perfekcionismus a dokonalost není cesta!



Značkování zdar!


